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ČESKO: Tak nám začíná nabobtnávat stávka odborů. K protestu učitelů a pracovníků ve
Škodovce se přidávají další a další odborové svazy v zemi. Je to tak trochu na poslední
chvíli, ale velká jednání mezi množstvím organizací taková prostě jsou. Původně měly
protestovat školské odbory a KOVO, ale v posledních dnech se přidali dopravci, zdravotníci,
knihovny, civilní zaměstnanci u policie… i ČMKOS. Podporu vyjádřila rada seniorů i rada
postižených. Největší odborové centrály se dohodly, že budou postupovat společně.

Dnes jde výzva ke všem starostům v zemi, aby pondělní stávku také podpořili. Pondělní protest
bobtná tak moc, že se dostal až ke mě. V pondělí v Praze zřejmě také vystoupím…

Náš premiér, Jürgen Klopp, měl prý dost času na hledání dohody. Samozřejmě nehledal a nedohodl.
Odboroví předáci teď už nevidí nic, co by mohlo stávku odvrátit.

Přátelé, tohle je vlastně naprosto unikátní situace. Normálně odbory protestují, protože mají pocit,
že si zaměstnavatelé nechávají příliš velký podíl na zisku a mzda zaměstnanců tomu neodpovídá. Na
stávky a odborové protesty pamatuje i zákon, aby se do dělníků nestřílelo jako kdysi. Normálně jsou
odborové protesty věčným bojem mezi zaměstnavateli a zaměstnanci. Majitel firmy chce mít mzdy
nízké a zisk vysoký. Zaměstnanec chce mít dobrou mzdu a zisk firmy není tak úplně jeho problém.

Kdy naposled se v našich dějinách stalo, že mají zaměstnavatelé i zaměstnanci stejné zájmy? Kdy
naposled se demonstrovalo a stávkovalo vlastně ani ne za výši mezd, ale spíš za to, aby tady vůbec
nějaký zaměstnavatel zbyl a byl schopen zaměstnávat lidi? Nízké mzdy jsou častým důvodem
odborářských vyjednávání i protestů, ale málokdy se protestuje, protože protože vláda není schopná
zajistit rozumné ceny energií a její politika devastuje průmysl jak to nedokázal ani americký nálet na
plzeňskou Škodovku.

Kdy naposled byli zaměstnavatelé vlastně rádi, že (jimi trpěné) odborové organizace protestují? Kdy
naposled měli úplně všichni v této zemi stejné zájmy ohledně cen energií a daňového zatížení? Kdy
naposled jsme byli všichni tak moc na stejné lodi?

Co vy, zemědělci, přidáte se také? Však víte, jak mají být od příštího roku evidované postřiky. Však
víte, že máte stále více neobdělávat než obdělávat. Však víte, kolik papírování na vás nakládají. Však
víte, jak vás chtějí vzít u huby ohledně hnojiv. A také dobře víte, že už brzy tady bude levná
ukrajinská pšenice a ceny vaší produkce budou úplně v háji. Co takhle se zapojit? Polní práce jsou
víceméně hotové, ale traktory jste většinou ještě nezazimovali.

Celý rok jsem z různých stran a gaučů poslouchal, že demonstrace jsou hezká věc, ale bez generální
stávky se dál nedostaneme. Dokud nepůjdou lidi do stávky, nestane se nic. Tak tohle se tomu pomalu
začíná docela podobat. Život je samozřejmě nedokonalý, už tu nejsou čtyři miliony dělníků a
neohlásilo se to dva měsíce dopředu, aby si každý mohl udělat čas. Navíc je to ve všední den.
Očekávání, že se celá republika komplet zastaví, je dost nereálné. Ale je to maximum, co se dalo
dohodnout a zkoordinovat. Demonstrace odborů podpořená velkou nátlakovou akcí. Tak co, teď už by
to šlo, ne?

Půjdu to občansky podpořit. Naše republika se potápí, Nutelliér konstatuje tristní situaci, ale nic s ní
nedělá. V posledních dnech strčil hlavu do písku a po své africké blamáži se už raději nikde
neukazuje. Jurečka představuje důchodovou reformu jak z Dickensových románů. Hýkela docestoval
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a plyn mu nikdo neprodá, Černochová kupuje další obrněný šrot za stamiliardy. Stanjura zjišťuje, že
daň z mimořádných zisků není, protože nikdo nedosáhl mimořádných zisků… Inu, věděli o tom rok
dopředu. Prezident chce naší zemi sebrat právo veta v EU.

Je třeba se nevzdávat, je třeba se bouřit, je třeba křičet. Kdo se nebouří a nekřičí, ten nic nedostane.
Maďaři se bouřili a dostali Rakousko – Uhersko. Češi se nebouřili a nedostali nic…

Už zhasly vysoké pece i sklárny. Už se zrušila plánovaná gigafactory v Líních. Vítkovice jsou v
insolvenci. Kofola propouští. Kdo může, ten svoji výrobu stěhuje pryč. Ideálně mimo Evropu. S
ugandskými úřady je lepší domluva než s těmi českými. Léky nejsou, doktoři nebudou dělat přesčasy.
Jediný způsob, jak vyzrát na vysoké ceny energií, je netopit… Šnobr říkal. Inu, děláme, co je třeba, že
Fialo!

Je za minutu dvanáct. Možná i minuta po dvanácté. Jestli vláda bude pokračovat v nastoleném kurzu,
nebudeme mít pro co protestovat. Jestli to takhle půjde dál, tak nebude mít smysl se bouřit kvůli
záchraně podniků. Žádné už tu nebudou. Pokud to necháme být, škody budou nevratné. Tož dumejte,
dumejte…

Já to budu (jako obvykle) monitorovat a psát o tom.
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